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MARÇ
1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16

Ros
Casanovas
Yangüela
Germà
Germà
Farré
Ros
Casanovas
Yangüela
Vilà
Farré
Farré
Ros
Casanovas
Yangüela
Vilà

17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31

Germà
Ros
Ros
Casanovas
Yangüela
Vilà
Germà
Farré
Casanovas
Casanovas
Yangüela
Vilà
Germà
Farré
Ros
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1
2
3
4
5
6
7
8

Yangüela
Yangüela
Vilà
Germà
Farré
Ros
Casanovas
Vilà

9
10
11
12
13
14
15
16

Vilà
Yangüela
Farré
Ros
Casanovas
Germà
Germà
Germà
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EDITORIAL

om ens ho podem fer per què els con-

ductors siguin conscients que no poden 

aparcar els seus vehicles damunt una 

vorera o sobre un pas de vianants? Quan 

deixarem de tenir “fitipaldis” sobre dues 

o quatre rodes circulant pels carrers de 

Castellar? Com pot ser que en ple segle 

XXI hi hagi gent que encara llença papers a terra? Per què de ve-

gades no es respecta prou el mobiliari urbà? Quan s’aconseguirà 

que absolutament tothom que té un gos reculli les caques del seu 

animal? De quina manera podem promoure un bon ús dels conte-

nidors de residus? 

Aquestes són només algunes de les qüestions que es posaran 

damunt la taula del 29 al 31 de març en el marc les 3es Jornades 

de Pluràlia, que enguany inclouran una conferència inaugural a 

càrrec del catedràtic Joan Subirats, un debat ciutadà i associatiu i 

unes jornades tècniques que comptaran amb l’assistència del Síndic 

de Greuges, Rafael Ribó.

Viure i conviure

Amb aquestes jornades sobre convi-

vència i ciutadania, s’inicia un nou camí 

amb l’objectiu que es puguin posar en 

marxa o reforçar accions concretes i vàlides 

que afavoreixin que tots plegats puguem 

viure a Castellar exercint els nostres drets 

i deures ciutadans amb plena normalitat i 

responsabilitat.

Per això, serà absolutament necessari 

que administració i ciutadania uneixin esfor-

ços, siguin corresponsables i vagin agafades 

de la mà. Només d’aquesta manera acon-

seguirem que un pare o una mare puguin 

passejar amb el seu cotxet sense trobar obs-

tacles, que cotxes i vianants puguin circular 

amb tranquil·litat, que no trepitgem merda o 

que els carrers i places estiguin en bon estat. 

Per posar només alguns exemples.
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Autobusos cap a Sabadell 
cada 15 minutsTEMA DEL MES

Fins ara, un dels tres vehicles que cobria la línia C1 arribava fins a 

Terrassa. El fet que el recorregut creués gran part de les dues capitals 

comarcals i la N-150, ha tingut com a conseqüència retards considerables 

i el constant incompliment dels horaris. Ara, amb el desdoblament, l’usu-

ari que vulgui anar de Castellar a Terrassa haurà d’anar fins a Sabadell 

i fer transbordament a l’estació d’autobusos per enllaçar amb un nou 

servei, que sortirà cada mitja hora a partir d’ara en lloc de l’únic autobús 

que hi havia per hora abans del desdoblament de la línia. Dissabtes i 

festius, els autobusos cap a Terrassa sortiran cada hora. Aquesta nova 

línia anomenada C5, fa parada a l’Hospital de Terrassa.

La millora del transport públic és una antiga reclamació del municipi 

i que el mateix Ajuntament ha manifestat en repetides reunions a la 

Direcció General de Ports i Transports de la Generalitat. Al Ple del 3 de 

març de 2004, l’Ajuntament va aprovar per unanimitat una resolució, 

basada en una proposta de millora que la concessionària del servei va 

fer a petició de l’Ajuntament, on ja es demanava un reforç del servei i 

el desdoblament en dos trams de la línia. La resolució es va presentar 

L’empresa concessionària del 
transport públic a Castellar, 
Sarbus, va començar a finals 
de gener el desdoblament de 
la línia C1 que suposarà la 
conversió d’aquesta en dues 
línies del servei: una, de Cas-
tellar a Sabadell i l’altra, de 
Sabadell a Terrassa. Això supo-
sa autobusos cada 15 minuts 
cap a Sabadell en dies feiners 
i autobusos cada 30 minuts 
els dissabtes, els dies festius 
i el mes d’agost, i d’una ex-
pedició per hora a dues entre 
Sabadell i Terrassa.

Les gestions de l’Ajuntament, com a 

defensor dels usuaris del transport 

públic, han aconseguit millorar l’efi-

càcia del servei d’autobusos.

El nous canvis han suposat una millora de la puntualitat dels busos
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TEMA DEL MES

a l’Autoritat del Transport Metropolità (ATM)  perquè donés el 

vistiplau als canvis.

Segons dades de l’estudi elaborat per Sarbus, la decisió de 

desdoblar la línia afectaria tan sols a un 2,8% dels viatgers, que 

són els que fan el trajecte sencer fins a Terrassa. En dies feiners, 

les expedicions de la línia C1 sortiran de l’estació d’autobusos de 

Sabadell a les 5.40 h i als minuts 00, 15, 30 i 45 de cada  hora 

fins a les 21.15, 21.45 i 22.40 hores. Des de la parada de La Va-

llesana de Castellar, els autobusos sortiran a les 6.00, 6.30, 6.45 

h i als 00, 15, 30 i 45 minuts de cada hora fins a les 21.50, 22.15 

i 23.00 hores.

Pressió per aconseguir un transport urbà més efectiu

Aquests canvis en la freqüència de pas de la línia C1 han estat 

possibles després de nombroses converses amb la Generalitat 

donant així compliment a una demanda inclosa a l’informe de 

mobilitat que l’Ajuntament va presentar el febrer de 2005, i que 

ja havia estat recollida per unanimitat de tots els grups municipals 

al Ple de març de 2004, atenent els informes tècnics presentats 

per l’Oficina 21. Encara que l’Ajuntament no té competències en 

matèria de transport interurbà, ja que correspon a la Direcció Ge-

neral de Ports i Transports,  el consistori  “continuarà treballant 

per aconseguir altres objectius que ens vam proposar a l’informe 

de mobilitat”, explica l’alcaldessa de Castellar del Vallès, Montse 

Gatell. Entre les línies de treball que es pensen adoptar figura 

aconseguir un carril bus a l’entrada de Sabadell, entre la rotllana 

de Can Puiggener i la plaça d’Espanya i que s’instal·li també a 

les tres parades intermèdies situades a la carretera B-124. Des 

de l’Ajuntament es vol aconseguir al més aviat possible el desdo-

blament de la B-124 i poder escurçar terminis respecte a la seva 

posada en funcionament

Prova pilot de descomptes per a la gent gran

L’Oficina 21 i la Regidoria de Benestar Social han presentat una 

prova pilot que permetrà aplicar descomptes per a la gent gran que 

utilitza el transport públic. A més, aquest mes de març s’ha posat 

en marxa la integració tarifària de la línia C6, que enllaça el polígon 

industrial del Pla de la Bruguera, el nucli urbà i les urbanitzacions 

de Can Font i Ca n’Avellaneda. Amb aquesta gestió totes les línies 

de transport públic que serveixen el nostre municipi funcionaran 

amb el sistema dels bitllets integrats.

Des del mes de febrer, Castellar 

està unit amb Sabadell amb qua-

tre autobusos per hora
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TEMA DEL MES
Dissabtes i festius i el mes d’agost, la 

freqüència de l’autobús entre Castellar 

i Sabadell passa de 60 a 30 minuts, 

amb un comboi cada mitja hora
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TEMA DEL MES

Marina Muntada
Cap de l’Oficina 21

i Geògrafa Municipal

El transport públic, els serveis que es presten i 
les infraestructures que es construeixen per tal de 
prestar-los, depenen de la Generalitat de Catalunya. 
Només els municipis per sobre dels 50.000 habitants 
tenen competències en el transport urbà.

L’Ajuntament de Castellar per tant, té limitades 
possibilitats en aquest tema. Malgrat això des del 
2000 s’han obtingut millores importants gràcies a 
les constants gestions amb les concessionàries i 
altres administracions: es va desdoblar la línia C3 
que va a Sant Llorenç permetent d’una banda fer 
més competitiva aquesta línia, i d’una altra servir 
les urbanitzacions del nord del terme, Sant Feliu i 
el nucli urbà. Aquesta millora ha suposat a l’Ajun-
tament assumir el 30% del dèficit de la nova línia 
C4. L’any 2002 es va decidir comunicar Can Font 
i Ca n’Avellaneda amb el Polígon Industrial, amb 
un itinerari complementari a l’anterior. Els costos 
d’aquesta línia C6 són assumits íntegrament per 
l’Ajuntament i ara s’invertirà per integrar-la al sis-
tema d’integració tarifària. Al 2001 es va intentar 
recuperar el  transport amb Sentmenat i Terrassa; 
aquest 2005 s’ha pogut fer realitat amb Sentmenat i 
estem treballant per millorar entrant a formar part del 
Programa per a  la mobilitat, que preveu contempla 
els serveis als polígons.

Sens dubte les millores a la línia C1 han estat 
una de les principals preocupacions de l’Ajuntament 
però també de la concessionària, que primer a ins-
tància del municipi i després per pròpia iniciativa, ha 
elaborat des del gener del 2004 diverses propostes 
de millora del servei. Finalment s’ha aconseguit 
posar-les en pràctica aquest mes i n’estem molt 
satisfets. L’última novetat a punt d’entrar en funci-
onament seran els descomptes per als majors de 
60 anys amb rendes baixes. 

Altres millores com ara l’arribada del tren, el 
desdoblament de la carretera, o alguna connexió 
directa amb la C58, són temes encara més difícils 
d’aconseguir pels quals que malauradament haurem 
d’esperar, si arriben!

Irene Ledesma
27 anys

Ara són molt puntuals. Abans hi havia molts re-
tards, i des que s’han separat les dues línies va 
molt bé. A més, hi ha la mateixa puntualitat a 
Castellar que a Sabadell.

Què li ha semblat l’augment de la freqüència 
d’autobusos de la línia C1?

Alba Llosa
27 anys

La veritat és que ara vaig molt tranquil·la, abans 
els autobusos no sempre passaven puntuals, i no 
sempre arribava a l’hora a la feina. En canvi, ara 
sempre arribo puntual.

Marina Arco
17 anys

Abans m’havia de llevar molt més d’hora, s’ha notat 
molt, i positivament, sobretot els caps de setmana. 
Gairebé sempre es compleixen els horaris.

Said Hurtado
31 anys

Jo vaig a Sabadell i a Sant Llorenç, i ara va molt 
millor que abans, s’ha notat molt. Però encara 
faltaria un altre autobús els caps de setmana.

Ma. Teresa Jové
65 anys

Ara els horaris es compleixen molt bé. Però hi 
ha coses que em van fatal. Per exemple, ara per 
anar a Terrassa he de baixar al Taulí i anar a peu 
fins a plaça Catalunya, que els autobusos ara no 
hi arriben.

Rubén Darío
42 anys

Aquesta mesura està molt bé. Jo agafo l’autobús 
cada dia i realment es necessitava. Però el cap de 
setmana estaria bé que n’hi hagués un altre, segur 
que la gent els faria servir molt més.
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La societat del coneixe-
ment i l’educació
centren el Ple de gener

L’aprovació sobre el document del Pla 

director per a la societat de la informació 

i el coneixement (PDSIC) i el compromís 

polític per  desenvolupar el Projecte edu-

catiu de ciutat (PEC) van ser els temes 

més importants que van centrar el debat 

del Ple ordinari del mes de gener.

La regidora d’Ensenyament, Mireia 

Casamada, va defensar  la redacció 

del PEC dient que serà “un instrument 

al servei de Castellar per orientar les 

actuacions que, en matèria educativa, 

han d’emprendre les institucions, cen-

tres educatius i entitats de la vila”.  La 

portaveu del Grup Municipal del PSC, 

Antònia Pérez, va indicar que “estem 

davant un altre projecte i d’una inicia-

tiva pilot. Es parla de fer moltes coses 

però els falta continuïtat. S’haurien 

d’aprofitar els recursos ja existents i a 

veure si no es queda al calaix”.

El regidor de l’Àrea Econòmica, Jordi 

Permanyer, va explicar que a Castellar 

“hi ha molts exemples de projectes que 

no es queden al calaix enquadernats” 

com el Pla estratègic, “on totes les acci-

ons s’han anat traslladant al Pla d’acció 

municipal”. El regidor d’ICV-EUiA, Xavier 

García, va justificar la seva abstenció 

assenyalant que “aquest Ajuntament no 

busca camins nous perquè la població 

participi més”.

L’alcaldessa, Montse Gatell, va reiterar que sempre que 

es porta a aprovació un pla o un projecte “el discurs sempre 

és el mateix” i va reptar el grup municipal del PSC a explicar 

“quina és la quantitat de plans que hem deixat aparcats”. 

Gatell va advertir que en l’elaboració del Projecte educatiu de 

ciutat “tenim molt d’avançat” i suposa “una col·laboració es-

treta entre els agents educatius i l’Ajuntament”. Respecte a la 

participació, Gatell va assegurar que “farem participar més els 

regidors”. El regidor socialista Pepe González va afirmar que, 

ja que el reglament orgànic municipal ho permet, demanaria 

celebrar un debat específic sobre el model de ciutat. Tots els 

grups municipals van votar a favor del compromís per  redactar 

el PEC, tret d’ICV-EUiA que es va abstenir.

L’altre tema important del Ple era l’aprovació del Pla direc-

tor per a la societat de la informació i el coneixement. Gatell 

ple ple
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ple ple

va apuntar les línies generals del pla que 

planteja set línies estratègiques, 24 objec-

tius i 72 actuacions per  dur a terme des 

d’ara i fins al 2011. L’alcaldessa va afegir 

que, tot i aprovar-se ara el Pla, algunes 

actuacions que es recullen ja s’han po-

sat en pràctica. En el mateix sentit es va 

expressar el regidor de l’Àrea Econòmica, 

que va detallar algunes iniciatives que ja 

s’han iniciat com el mòdul de tramitació 

per Internet, els cursos d’informàtica que 

“han atret unes quatre-centes persones” 

o la sonda instal·lada al carrer de Sala 

Boadella per  mesurar les radiacions de 

telefonia mòbil. El regidor d’ICV-EUiA va 

recriminar a l’Equip de Govern que en la confecció del pla 

“la majoria de gent estava vinculada a l’Ajuntament”. Per-

manyer va contestar-li que “mai no podem estar contents 

de la participació  perquè en voldríem més” però va posar 

com a exemple que a la Comissió d’E-societat, “molts ciuta-

dans van participar a través del fòrum d’opinió Consensus 

d’Internet o per correu electrònic”. La portaveu socialista 

va voler remarcar que una de les accions prioritàries del 

pla ha de ser “la informatització de les escoles”. Tots els 

grups municipals van donar el seu vot afirmatiu, tret d’ICV-

EUiA que es va abstenir.

Durant el Ple, es va aprovar per unanimitat la modifi-

cació de l’ordenança de primera ocupació, que permetrà a 

l’Ajuntament  que “pugui controlar i supervisar que l’ha-

bitatge reuneixi els requisits de seguretat, habitabilitat i 

enllumenat”, va precisar la regidora de l’Àrea de Territori, 

Gemma Perich.  La modificació permetrà a partir d’ara 

que amb un sol tràmit “puguem donar tres llicències: la 

d’ocupació, gual i subministrament d’aigua”. L’ordenança 

recull elements com l’obligació de reposar el mobiliari urbà 

si ha estat malmès, que els nous edificis estiguin preparats 

per acollir una xarxa telemàtica i que compleixin tots els 

criteris de sostenibilitat. La regidora del PSC Rosa Massot 

va donar suport a la modificació pel fet que “hi hagi un 

control sobre la urbanització exterior”.

El PSC va presentar tres propostes al Ple. La primera feia 

referència al retard del repartiment de cartes a les urbanit-

zacions “i els inconvenients que això suposa”, va apuntar 

el regidor del PSC, Ignasi Giménez. Tot i donar suport a la 

proposta, el regidor d’ICV-EUiA va afegir que “no podem fer 

res contra Correus si no fem una acció a tres bandes entre 

veïns, sindicats i Ajuntament per fer-la ben grossa”. Gatell 

va apuntar que, de vegades, “els gestos són necessaris” 

abans d’emprendre una acció de més pes. El Ple també va 

aprovar la moció del PSC sobre la creació d’una comissió 

per a l’agermanament amb el poble andalús de Lahiguera, 

que es farà efectiva a finals de maig. Finalment, el Ple va 

aprovar la tercera proposta dels socialistes, que demanen 

traslladar a la Comissió d’Ordenances la redacció d’una 

ordenança que estableixi els criteris per a col·locar els 

contenidors al carrer en el cas d’una obra nova.
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El Pla es va elaborar entre novembre de 2004 i maig de 2005 en el 

marc d’un procés de debat i planificació estratègica que ha comptat 

amb el suport del consorci Localret, l’impuls dels tècnics municipals i 

la participació activa de la ciutadania i del teixit associatiu i empresa-

rial. El Pla director de Castellar s’ha dividit en tres fases: organització i 

diagnòstic, debat estratègic i una darrera fase d’implantació.

Així, els objectius i accions a desenvolupar dins de la línia d’infra-

estructures, passen per garantir la implantació i el desplegament de 

les infraestructures de les tecnologies d’informació i comunicació (TIC) 

per donar cobertura a tot el municipi de Castellar del Vallès. Per tal 

d’aconseguir-ho, cal augmentar els contactes amb les diferents ope-

radores de telecomunicacions i empreses de serveis, així com d’altres 

administracions d’àmbit supramunicipal per traslladar la pressió ciuta-

dana i facilitar en la mesura del possible el desplegament i millora de 

les actuals cobertures tant de telefonia com d’ADSL del municipi.

També s’ha de treballar internament amb aspectes com l’inici d’ús 

de tecnologies WIFI als equipaments municipals -actualment la Biblio-

teca, i en breu l’Espai Tolrà i el telecentre- , la millora en el control de 

Castellar puja al tren
de les noves tecnologies

El Ple de gener va aprovar el 
Pla director per a la societat 
de la informació i el coneixe-
ment (PDSIC) de Castellar del 
Vallès, que té com a principal 
objectiu aconseguir que la 
ciutadania, les entitats, les 
empreses o la mateixa Ad-
ministració no perdin el tren 
de les noves tecnologies. El 
Pla s’estructura sobre qua-
tre grans eixos – e-govern, 
e-societat, economia i infra-
estructures- que plantegen 
set línies estratègiques, �4 
objectius i 7� actuacions per 
portar a terme des d’ara fins 
al �011.

Dimarts, 14 de març, a les 19.30 h, a ca 

l’Alberola, es presentarà públicament el 

PDSIC. L’acte inclourà una xerrada de 

Manel Sanromà sobre el domini .cat

El PDSIC inclou l’estrena d’una nova web municipal, amb nous tràmits i serveis en 

àrea social àrea social
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les radiacions -amb el desplegament a principis de gener d’una 

sonda de mesura de radiacions-, o el conveni de telecomunicacions 

signat amb Localret per poder diposar d’un marc d’actuacions i de 

relacions que prevegi tots els aspectes relatius a la construcció i 

posterior ús de les infraestructures canalitzades subterrànies.

A l’eix e-societat es pretén incrementar les polítiques de foment 

d’alfabetització digital amb l’increment del nombre de punts d’accés 

lliure a Internet, formació a col·lectius amb difícil accés a les noves 

tecnologies i campanyes de sensibilització. Dins d’aquest àmbit, 

es vol reforçar la reutilització dels ordinadors, disposar d’espais de 

connexió a Internet sense fils i estudiar les necessitats en noves 

tecnologies que tenen les escoles, incrementant-ne l’oferta de for-

mació com a eina funcional i d’aprenentatge per a les persones.

A la línia e-govern es proposa millorar el funcionament de 

l’organització municipal. D’aquesta manera, es donaria resposta 

a les necessitats dels ciutadans d’una manera àgil, eficient i 

qualitativa, utilitzant tots els avantatges que aporten les TIC. A 

més, el Pla director vol potenciar la participació ciutadana en la 

presa de decisions de les administracions, dinamitzant el debat 

sobre temes d’interès de la ciutat i implicant els ciutadans en 

els assumptes del municipi.

En aquesta línia, s’han treballat aspectes d’integració de 

l’organització interna municipal, aplicant canvis en diferents pro-

gramaris de gestió, amb l’impuls d’aspectes de millora de relació 

telemàtica amb l’Administració –projecte de volants telemàtics 

de padró o l’e-TRAM- i la potenciació d’aspectes organitzatius i 

de reenginyeria de processos o l’adequació a la Llei orgànica de 

protecció de dades (LOPD).

Finalment, a l’eix economia,  es vol fomentar l’ús i l’aplicació de 

les TIC a les mitjanes i petites empreses del municipi per  millorar la 

seva competitivitat, afavorir els negocis en xarxa i disminuir el risc 

de fractura digital respecte a les grans empreses. Dins d’aquesta 

línia, s’intentarà analitzar i identificar les necessitats comunes de 

les empreses de Castellar quant a servei, equipaments i infraes-

tructures TIC per buscar acords comuns a través d’iniciatives ja 

existents o establint-ne de nous amb els proveïdors.

àrea social àrea social
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Projecte pilot
per prevenir les
violències juvenils

L’Ajuntament ha contractat, amb el suport de la Secretaria General de Joventut, 

una professional formada específicament en prevenció de violències que treballarà 

amb els joves, els diferents agents socials i els professionals de l’àmbit de la 

joventut.  El projecte pilot  “completarà, ordenarà i reforçarà les accions que des 

de Castellar ja portem a terme”, ha explicat Gatell. Entre les iniciatives que des 

del municipi ja es desenvolupen destaquen el Projecte TRIA, el Projecte Escola-

Treball i el servei d’atenció a les víctimes per agressions.

Els objectius del projecte pilot són treballar per a la cohesió social al territori, 

desenvolupar un projecte comunitari de prevenció de les violències a les persones 

joves, abordar les diferents situacions conflictives des de la vessant socioeducativa, 

apropar els recursos comunitaris als joves, sobretot a aquells que es troben en 

situació de risc, i oferir recursos formatius a professionals i joves.

Per fer-ho possible, es realitzarà una diagnosi per tal de conèixer l’abast del 

fenomen en el territori. “No sabem si la violència creix o no i tampoc coneixem 

L’alcaldessa de Castellar del 
Vallès, Montse Gatell, i la se-
cretària general de Joventut, 
Marta Rosàs, van signar el 
passat � de febrer un conveni 
per dur a terme al municipi un 
programa pilot de prevenció 
de violències entre joves. A 
més de Castellar, el programa 
es desenvolupa a Ripollet i 
Banyoles. El projecte ha estat 
dissenyat per definir proto-
cols de detecció i intervenció 
en situacions de risc.

La Secretaria general de Joventut, Marta Rosàs, l’alcaldessa Montse Gatell

i el regidor de Joventut, Jordi Roman.

àrea social àrea social



cv
 1

61

13
els tipus que existeixen”, ha precisat la secretària general 

de Joventut, Marta Rosàs. Amb els resultats obtinguts com 

a base del treball posterior, la tècnica especialitzada en 

prevenció de violències coordinarà els recursos i les accions 

per prevenir i gestionar de manera no violenta els conflictes, 

dissenyarà un protocol de detecció i intervenció i proposarà 

accions concretes per donar respostes adaptades a la realitat 

del municipi. A més, s’oferirà formació i assessorament als 

agents que intervenen en la formació dels joves. 

L’alcaldessa de Castellar ha destacat que a Castellar 

hi ha un “referent mediàticament conegut” pel que fa a 

la violència de grups neonazis o pseudofeixistes que va 

esclatar durant la Diada i la festa major de 2003. Tot i que 

aquest tipus de violència ha minvat i ha canviat la seva 

tipologia “continua sent una de les 

nostres prioritats de treball”. Per tant, 

apunta Gatell, aquest projecte pilot que 

ara s’enceta “s’ha de fixar en aquest 

col·lectiu de manera prioritària, encara 

que hi hagi altres tipus de violència” 

com el bullying, l’assetjament o la 

violència de gènere.

El projecte pilot s’emmarca en el 

Programa per a la prevenció de violènci-

es entre joves impulsat per la Secretaria 

General de Joventut en coordinació amb 

d’altres departaments de la Generalitat. 

El programa desenvolupa tres línies de 

treball: la posada en marxa de projec-

tes pilot de prevenció de violències als 

tres municipis ja esmentats; un estudi 

sociològic coordinat per l’Observatori 

Català de la Joventut sobre l’abast del 

fenomen i una plataforma de recursos i 

capacitació dels professionals que tre-

ballen amb joves. Segons la Secretària 

General de Joventut, el projecte neix de 

la voluntat de la Generalitat per acon-

seguir “l’emancipació de les persones 

joves i la seva participació”.

àrea social àrea social
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Castellar recupera el 
llegat de la Guerra Civil 

L’actuació ha consistit en allargar el sobreexidor d’aigües pluvials 

existent uns metres més enllà de les dues entrades del refugi, 

l’adequació de la topografia del terreny, generant talussos suaus 

i un camí d’accés. També s’han reparat les voltes de totxo dels 

accessos al refugi, situat al xamfrà que actualment formen el 

carrer de Berguedà, el carrer del Bages i el de la Garrotxa, i s’han 

col·locat baranes de fusta al llarg del camí d’accés per protegir 

una nova zona verda que s’ha creat.

A més, s’han instal·lat unes reixes metàl·liques al voltant per 

impedir que es deteriori el refugi. L’actuació s’ha completat amb 

una petita instal·lació elèctrica a l’interior del refugi, dissenyada 

per acollir-hi visites, a més d’enllumenat exterior. Les obres van 

acabar abans de Nadal. Segons els historiadors de l’època, a la 

Castellar ha recuperat l’únic 
refugi antiaeri de la Guer-
ra Civil que queda dempeus 
a la vila. Gràcies al conveni 
pel canvi de qualificació dels 
terrenys del polígon Pla de 
la Bruguera de l’empresa BSN 
Glasspack, expropietària de la 
Fàbrica del Vidre, es va po-
sar com a condició la millora 
de l’entorn d’un nou vial i 
la rehabilitació de l’antic re-
fugi que la Fuerza Aérea de 
la República Española (FARE) 
va construir durant la Guer-
ra Civil al costat d’una pista 
d’aterratge.

reportatge reportatge
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zona es van construir dos refugis més, actualment desapa-

reguts, amb una única entrada que donava a un passadís 

soterrani i que estarien situats a l’altra banda de l’actual 

polígon, en una zona coneguda com els Pinetons. Els tres 

refugis estaven pensats per acollir la dotació que treballava 

a l’aeròdrom militar que es va bastir al Pla de la Bruguera i 

podien aixoplugar un centenar de persones en cas de bom-

bardeig dels avions franquistes.

Pista d’aterratge en 12 dies

Tant els refugis com l’aeròdrom es van començar a cons-

truir a la primavera de 1938. La decisió de la FARE d’instal·lar 

aquest camp d’aviació va estar provocada pel progressiu 

increment dels atacs aeris sobre Catalunya i la ciutat de 

Barcelona, que va obligar a construir nous camps d’aviació 

des d’on operar. Per a construir el camp, el Ministerio de 

Defensa Nacional va expropiar les parcel·les  d’un seguit de 

propietaris, als quals es va prometre una indemnització.

El Consell Municipal de Castellar del Vallès va mobilitzar 

tota la població masculina amb edats compreses entre els 14 

i els 60 anys per a construir les pistes en un temps rècord 

de 12 dies. Es va habilitar una pista principal de 1.150 metres 

de llargada i una segona de 600 metres. El camp comptava 

amb una caseta de comandament, actualment en ruïnes, i 

un allotjament per a personal de servei situat a la masia de 

Can Carner, a un quilòmetre del camp. 

El camp, que depenia de l’aeròdrom de Sabadell, complia 

tres funcions bàsiques: donar suport a les unitats de caces 

que defensaven l’espai aeri barceloní; rebre els avions que 

es destinaven al front i fer verificacions tècniques d’aeronaus. 

L’aeròdrom va cessar la seva activitat a finals de gener da-

vant l’avenç de les tropes franquistes. L’agost de 1939, els 

terrenys que ocupava l’aeròdrom van ser retornats als antics 

propietaris, que van tornar a explotar les terres.

reportatge reportatge
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La bústia

La Bústia del Lector és l’espai de la re-

vista CASA DE LA VILA obert a l’opinió 

de la ciutadania. Els textos no poden 

excedir les 20 línies. És imprescindi-

ble que indiquis el teu nom, adreça, 

telèfon i número de DNI. La revista es 

reserva el dret a no publicar aquelles 

cartes que es considerin que atemp-

ten contra la dignitat de les persones 

o institucions.

comunicacio@castellarvalles.org

Sóc una usuària dels autobusos 

de La Vallesana que fan el trajecte 

Castellar-Sabadell, Sabadell-Caste-

llar ja que per anar a la meva feina, 

a Sabadell, utilitzo aquest servei 

cada dia. La veritat és que està 

molt bé que, actualment, hi hagi 

més freqüència de pas entre auto-

bús i autobús, però a les tardes, a 

causa del trànsit que hi ha entre 

les dues ciutats, aquest temps de 

15 minuts no es compleix i hem 

d’arribar a Castellar sempre amb 

cua i retard. Per tant, demanaria 

al grup Sarbus, del qual depèn La 

Vallesana, que intenti solucionar 

el problema al més aviat possible, 

perquè per a mi, com per  a molta 

altra gent, aquest és l’únic mitjà de 

transport que tenim per desplaçar-

nos. I, per altra banda, l’Ajunta-

ment podria fer alguna cosa per 

millorar la freqüència de pas? 

Montse Luque

El fòrum Consensus compleix un any
amb �9� missatges

 

El fòrum d’opinió Consensus, al qual es pot accedir des del web 

www.castellarvalles.org acaba de complir un any amb un registre 

de 292 missatges, dels quals 237 corresponen a ciutadans, entitats 

o partits polítics i 55 de l’administrador de l’espai d’opinió.

 Aquest espai de participació s’ha convertit “en una eina que 

permet prendre el pols del que pensa una part de la ciutadania 

i copsar la seva opinió al voltant de temes d’interès per al mu-

nicipi”, destaca el tècnic de l’Alcaldia, Josep Llop. 

El tema que ha generat més missatges ha estat el de la mobili-

tat, com els col·lapses de la carretera B-124, accidentalitat, la corba, 

el radar que el Servei Català de Trànsit ha instal·lat a l’entrada de 

la vila, el Quart Cinturó o els retards en els transports. En concret, 

els aspectes de mobilitat van generar 62 missatges, el 21,23% 

del total que es van generar. El segon motiu que ha suscitat més 

missatges ha estat el propi funcionament del fòrum, concretament 

47.  Aquest any, el web de Consensus ha registrat 6.798 visites o 

sessions entre l’1 de maig de 2005 i el 31 de gener de 2006.
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partits

espais fluvials
Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya

En el darrer Fòrum Ambiental vàrem continuar informant i debatent sobre les diferents línies del Pla d’acció 
ambiental. La dels espais fluvials és una de les línies que més ha vist augmentar les propostes d’actuació en 
una planificació a mitjà i llarg termini, que teixim amb la societat civil castellarenca. L’objectiu és millorar la 
qualitat d’aquestes zones humides i alhora apropar-les a la ciutadania. En aquest sentit el camí del Riu i la 
seva connexió amb el nucli urbà mitjançant el torrent de Canyelles, és un eix bàsic d’aquesta planificació, que 
demana arribar a un acord amb l’ACA  per facilitar  el creuament a peu al llarg de tot el seu recorregut i per 
fer les inversions  per connectar les aigües residuals dels nuclis urbans i urbanitzacions del nord del municipi, 
junt amb la construcció d’una instal·lació de depuració terciària sota Sant Feliu entre altres qüestions.

Francesc Deu

volem un consell de comunicació
més pluralitat als mitjans de comunicació públics

Dos dels grups de l’oposició, PSC i ICV-EUiA, volem que es constitueixi un òrgan de participació que tindria 
com a principal objectiu vetllar per l’objectivitat i la pluralitat dels mitjans de comunicació públics. Des de 
l’estiu del 2003 vam proposar a l’Equip de Govern el disseny d’aquest consell, on hi hauria representació 
dels grups municipals, associacions, publicacions locals i castellarencs que treballen en l’àmbit de la comu-
nicació. Per a més inri, el mateix pacte de govern entre CiU i ERC, en el seu punt 3.a, parla de crear una 
comissió de seguiment dels mitjans locals. Durant el 2005 les reunions per avançar en aquest sentit han 
estat escasses. L’última va tenir lloc el passat juny i va tractar únicament de si un article crític amb la línia 
editorial de la revista escrit per ICV-EUiA s’havia de publicar al CASA DE LA VILA. Com a mesura de protesta 
per la contínua falta d’objectivitat i pluralitat i fins que aquest consell no es constitueixi els grups del PSC i 
d’ICV-EUiA només publicarem aquest text.

Ignasi Giménez

Grup Municipal Iniciativa per Catalunya Verds - Esquerra Unida i Alternativa

Grup Municipal Socialista

Xavier Garcia

Montse Gatell

ho hem aconseguit
Grup Municipal de Convergència i Unió

Fa just un any, i arran de la presentació de l’informe de mobilitat que l’Equip de Govern va presentar i que va provocar 
airades i desmesurades reaccions de l’oposició, va començar un cicle d’entrevistes i sessions de treball amb diferents 
càrrecs de diferents departaments de la Generalitat. Què demanàvem? Més infraestructures i millor transport públic, 
bàsicament. Mentrestant, el PSC de Castellar “negociava” i “pactava” amb els consellers companys de partit. Però de 
cap d’aquestes negociacions ni pactes n’hem tret res, de moment.

L’Equip de Govern ha parlat amb molts directors, secretaris i consellers; junts hem proposat, hem debatut, hem 
argumentat, hem treballat i hem aconseguit millores en el transport públic. Ho hem aconseguit per a tota la ciutada-
nia, treballant i defensant els interessos de tothom, que és el mandat que tenim. És la nostra feina. I la Generalitat ha 
respost. És la seva feina.
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Noranta persones demanen les noves mo-
dalitats per pagar els impostos
Noranta persones han demanat el pagament únic o fraccionat dels 

impostos i taxes municipals del 2006. Aquesta quantitat s’afegeix a les 

102 persones que ja van sol·licitar les noves modalitats de pagament al 

març de l’any passat. Les dues maneres de fer efectius els impostos i 

taxes municipals estan adreçades exclusivament a persones físiques o 

unitats familiars i inclou els tributs següents: impost de béns immobles, 

impost sobre vehicles, taxa d’escombraries, taxa de guals i taxa per  la 

neteja de franges. Una de les novetats per al calendari fiscal 2006 és 

que les dues modalitats de pagament es van poder sol·licitar a través 

de l’e-TRAM, el mòdul de sol·licituds i tràmits per Internet.

Talls de trànsit al carrer Sant Llorenç
L’execució de la rasa per a la connexió d’aigua al nou dipòsit del 

sot de Goleres va provocar diferents talls de trànsit al carrer de Sant 

Llorenç entre el 23 de gener i el 4 de febrer. Primer, del 23 al 26 de 

gener, es va tallar el carrer entre Escorxador i Maria Escalfet, sense 

afectació, però, per a les cantonades. L’endemà, dia 27, va romandre 

tallada la cruïlla entre el carrer de Sant Llorenç i el de Maria Escalfet. 

Finalment, la setmana del 30 de gener al 4 de febrer, es va tallar el 

tram entre Maria Escalfet i Canyelles. El nou dipòsit d’aigua del sot 

de Goleres tindrà una capacitat de 4.000 metres cúbics, i substituirà 

el vell dipòsit del carrer de l’Escorxador.

Millora de voreres al c. del Doctor Pujol
El carrer del Doctor Pujol, entre els carrers d’Anselm Clavé i Barcelona, 

ha estat tallat al trànsit durant algunes setmanes. El motiu del tall del 

carrer i del consegüent desviament de trànsit és la reforma i ampliació 

de les voreres, que tindran una amplada d’1,35 metres i 1,65 metres. 

L’actuació també ha servit per  repassar els xamfrans. A més, l’actu-

ació ha servit per  canviar la xarxa d’aigua. Després de les obres, les 

places d’aparcament han quedat eliminades, i la plaça destinada als 

minusvàlids s’ha traslladat al carrer de Lleida.

Nova campanya d’esporga dels arbres
La Regidoria de Via Pública va fer durant tot el mes de gener l’espor-

ga de l’arbrat de Castellar. La campanya va començar el passat mes 

de desembre a les escoles de la vila, i durant gener i febrer es van 

esporgar els arbres que hi ha als carrers i places de la vila. El tipus 

d’esporga es fa en funció a un estudi que fa tres anys va presentar 

el tècnic de jardineria de l’Ajuntament, que indicava les actuacions a 

realitzar en funció del tipus d’arbre i de l’època. Aquestes actuacions 

també serveixen per determinar l’estat de salut de cada arbre. Primer 

es tallen les branques en mal estat i després es fa un informe per tal 

de saber si s’ha de tractar algun arbre malalt.

breus breus
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Viena signa el contracte per explotar un 
local de restauració a Can Turuguet 
Establiments Viena, SA va signar amb l’Ajuntament de Castellar, el mes 

de gener, el contracte per a la concessió administrativa d’un establiment 

d’hostaleria i restauració a Can Turuguet. L’establiment oferirà autoservei 

d’entrepans, autoviena i servei de càtering, i tindrà capacitat per a 270 

localitats, a més de terrassa exterior. La concessió, que tindrà una durada 

de 50 anys, incorpora compromisos importants per part de l’empresa 

com ara la rehabilitació de l’edifici i la urbanització de tot el seu entorn. 

Viena efectuarà una inversió d’1,9 milions d’euros.

Subvenció per a compostadors casolans
L’Ajuntament de Castellar del Vallès va atorgar durant el 2005 un total 

de 15 subvencions per a la compra de compostadors casolans. En 

aquests dipòsits es fa el compostatge, procés pel qual s’obté el compost 

com a resultat de la fermentació de susbstàncies orgàniques diverses, 

especialment escombraries, que s’utilitza per a adobar la terra. L’ajut 

cobreix fins al 80% del cost dels compostadors fins a un límit de 60 

euros de bonificació per a les 100 primeres sol·licituds presentades. La 

subvenció està oberta a tot tipus de compostadors. 

Castellar rep una subvenció de 76.500 euros 
de l’Administració Oberta de Catalunya
L’Ajuntament de Castellar del Vallès rebrà una subvenció de 76.500 

euros del Consorci Administració Oberta de Catalunya dins de la 

convocatòria de subvencions als ens locals de Catalunya per millorar 

la gestió interna i la prestació de serveis als ciutadans, mitjançant l’ús 

de les tecnologies de la informació i la comunicació.  La subvenció que 

ha rebut l’Ajuntament suposa el 60% de l’import que es va demanar 

per tirar endavant cinc projectes d’entre els quals destaca el subvenci-

onat amb 42.000 euros, per elaborar un catàleg de tràmits pel Servei 

d’Atenció Ciutadana i donar continuïtat al projecte iniciat el 2002 de 

tramitació en línia (l’e-TRAM).

Castellar disposa d’una sonda de mesura de 
radiacions mòbils
Des del 4 de gener, Castellar compta amb una sonda de mesura 

de radiacions mòbils. L’estació està ubicada al terrat de l’edifici 

situat al carrer de Sala Boadella 15-17 i utilitza el nou Sistema de 

Monitorització de Radiacions Electromagnètiques (SMRF). L’antena 

estarà en funcionament com a mínim un any. De moment, les grà-

fiques de les primeres mesures mostren valors que no superen els 

0,65 volts per metre, uns índexs molt allunyats dels 27 volts per 

metre, el nivell més restrictiu acordat per la Generalitat. El muni-

cipi compta amb sis antenes de telefonia mòbil, tres als polígons 

industrials i tres més a l’interior del nucli urbà.

breus breus



cv
 1

61

�0

Un any d’obres
a la plaça Major

Ja fa un any de l’inici d’obres de la plaça Major on es preveu fer un aparcament soterrat 

de 260 places, un nou mercat municipal, un supermercat, habitatges i un nou centre 

cultural revitalitzador. En aquests moments, a l’espai on s’ha de construir l’aparcament 

hi ha un forat d’una fondària d’entre 15 i 18 metres i és potser la fase de les obres més 

espectacular perquè no es tornarà a veure mai més aquest gran forat. Durant aquest mes, 

comencen els treballs de fonamentació i d’aixecament d’estructures. És per aquest motiu 

que l’Ajuntament va considerar oportú fer unes visites comentades al recinte perquè els 

castellarencs tinguessin una visió diferent de la plaça. Els castellarencs van participar en 

una sessió de jornades obertes on van baixar, en grups distribuïts en visites de 15 minuts, 

al mig del forat. Durant la visita també es va poder veure la impressionant estructura metàl-

lica que suporta el carril de baixada de la carretera de Sentmenat. A l’inici de les obres, es 

va tallar la carretera en el tram comprès entre el passeig de Tolrà i els carrers de Colom i 

Sala Boadella per instal·lar-hi tota l’estructura. Des de mitjan setembre, amb la carretera 

reoberta, s’ha anat traient la terra que queda per sota donant l’aspecte d’un túnel.

territori territori
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Entrevista a Xavier Garcia
“El nostre plantejament en temes
urbanístics és qüestionar-se les coses”

ENTREVISTA

En el debat del Ple de pressupostos, va dir que els comptes de 

l’Ajuntament tenien poc contingut social i que s’inflaven les partides 

de personal o de l’Àrea de Comunicació...

No em vaig centrar a fer una anàlisi en profunditat. Ningú no pot 

discutir que la despesa de l’Ajuntament va a despesa social. Però si 

agafem les tendències dels pressupostos d’aquesta legislatura, veurem 

que hi ha una tendència a reforçar l’Àrea de Comunicació. No parlem de 

quantitat de diners sinó d’una certa política que no ens té en compte, 

una tendència que estranya atesa la situació en fals en què es troba 

l’alcaldessa. Hi va haver tensió a l’hora de constituir un consell de 

comunicació quan l’oposició vam redactar un escrit queixant-nos del 

partidisme de la CASA DE LA VILA. Però això no justifica que el consell 

no es constitueixi. Veig una certa por a crear-lo. Crec que l’alcaldessa i 

ERC pensen que si es munta un consell s’obrirà la porta i hi haurà més 

discussió i més debat i, per tant, un altre front pel qual preocupar-se. 

Espera poder arreglar la situació en el que queda de mandat?

El tema està com està. Hi va haver un impuls d’aquest consell 

ja que el PSC hi va posar moltes ganes. Si un dia arribem al govern, 

Xavier Garcia va néixer a 
Barcelona el 1955. El 1973, 
en plena dictadura i a la clan-
destinitat, va entrar a la po-
lítica sempre en organitzaci-
ons d’esquerres i properes al 
PSUC. El 1996 entra a formar 
part del PSC, formació que va 
abandonar per militar a ICV on 
manifesta sentir-se molt més 
còmode per la seva forma de 
pensar. Viu a Castellar des de 
fa uns 1� anys i és regidor 
a l’Ajuntament des de �003. 
Va estudiar econòmiques, és 
funcionari i actualment tre-
balla a l’oficina central de 
Correus a Terrassa. Se sent 
còmode i a gust de viure a 
Castellar, perquè és a prop de 
la natura i en el seu conjunt 
guarda una bona harmonia 
entre el centre urbà, polígons 
i paisatge.
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ENTREVISTA

potenciarem el consell i el tirarem endavant assumint els plante-

jaments que vagin sorgint. Dubto molt que l’alcaldessa i el grup 

que la sustenta tiri endavant el consell.

ICV va votar el 1999 a favor de la revisió del PGO. En canvi, 

vostè hi ha estat en contra perquè defensa una vila més com-

pacta...

A l’anterior legislatura, ICV estava sola, ara és una altra cosa. 

Ara hi la discussió de com s’ha anat configurant Castellar i no ens 

agrada i la punta de l’iceberg és el col·lapse de la carretera de 

Sabadell. Això és un indicador al 100% de com de malament s’ha 

planificat Castellar: molta casa aparellada i una ciutat no compacta. 

El tema de les urbanitzacions ja ve de lluny, però es podia haver 

frenat el desplegament urbanístic al voltant del nou institut. Aquest 

model de ciutat és socialment insostenible perquè no fomenta la 

relació de les persones, econòmicament és més car perquè, per 

exemple, el camió de les escombraries ha de fer un recorregut més 

llarg i s’han de fer més clavegueres. Si miréssim el cost de policia 

per nombre de quilòmetres, aquest augmenta.

La plaça d’Europa és un bon patró per als ecosocialistes?

Sí, creiem que és un bon model. Tens pisos moderadament alts, 

una plaça on s’afavoreix la convivència i el comerç i un conjunt de 

cases aparellades al voltant. Per què no? Si es fa dins d’un ordre... 

Jo si pogués me’n compraria una si estigués a la plaça d’Europa; 

no, on hi ha l’institut. El nostre plantejament en temes urbanístics 

és qüestionar-se les coses i no anar de seguida a dir que sí.

Castellar reclama la connexió amb la xarxa del Ter-Llobregat 

perquè no pot subsistir molt de temps dels aqüífers propis. Creu 

que serà possible?

Anem a pams. Tota aquesta batalla que s’ha despertat amb 

el departament de Medi Ambient i l’Agència Catalana de l’Aigua 

ha sorgit ara. Temps enrere, no hi havia aquesta fal·lera. Fa algun 

temps es va demanar el cap del conseller Milà, que és d’ICV, perquè 

el seu departament està tocant molt els nassos i senzillament està 

intentant aplicar la normativa ambiental. Castellar, a més de Sant 

Quirze i Sant Cugat, és un dels pocs pobles que li queda a CiU a la 

comarca. Per això juga tan fort en comunicació. CiU  ha de portar 

aquesta confrontació amb Medi Ambient cap a Castellar. Com? 

Tocant l’ACA i utilitzant el Fòrum Ambiental. L’alcaldessa treu una 

carta fent un seguit de reclamacions però hi ha problemes més 

greus per a l’ACA. Per exemple, els aqüífers de la Tordera estan 

totalment salats a causa de la política territorial de la Generalitat a 

l’època de CiU i això és molt greu. Ara, si sabem que els aqüífers 

de Castellar no poden aguantar un teixit industrial, per què fem 

nous polígons a Can Bages i Can Barba? Si no hi ha prou aigua, 

aturem els polígons i repensem-los.

Amb el PSC formen el gran bloc de l’oposició. Fins a quin 

punt, les seves visions són tan coincidents?

Discrepem en temes urbanístics. Hi ha un seguit de temes, 

principalment i de forma general els que fan referència a les 

persones, on tot els partits hi estem d’acord. Si arribem mai al 

govern, les forces d’esquerra, amb ERC inclosa, la nostra posició 

principal serà la de qüestionar-nos el model urbanístic per anar a 

un model territorialment i socialment més sostenible. 

Hi ha algun tema que hagi proposat la seva formació i que 

s’hagi aprovat?

Els guals. No pot ser que un poble pagui guals i les urbanit-

zacions i els polígons no. Simplement és complir la normativa. I 

un altre dels meus cavalls de batalla és la gestió de les piscines, 

que espero que aviat es convoqui un òrgan participatiu.
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Surt el quart número de la 
revista Recerca de l’Arxiu 

Municipal

A finals de desembre va sortir el número 

quatre de la revista Recerca, que elabora 

l’Arxiu Municipal amb la col·laboració de la 

Regidoria de Cultura. L’eix vertebral d’aquest 

número el formen les comunicacions que es 

van presentar al II Congrés d’Història Local 

de Castellar del Vallès, celebrat el passat 30 

d’abril. També s’hi inclouen, entre d’altres, 

dos articles relacionats amb l’arqueologia, 

un dels quals tracta aspectes prehistòrics, 

de la mà de Joan Manuel Coll Riera i Jordi 

Roig Buxó. A l’altre, Oriol Vicente ens parla 

de La Vinya del Regalat. Un assentament 

agrícola de fa 6.000 anys. El número qua-

tre de Recerca ha estat subvencionat pel 

Departament de Relacions Institucionals de 

la Generalitat de Catalunya, en concepte de 

recuperació de la memòria històrica.

Castellar recull 1,5 tones 
de sabó per al Sàhara

La campanya de recollida de sabó, 

gel i xampú per a la 12a Edició de la 

Caravana Catalana d’ajut humanitari 

per al poble sahrauí, va finalitzar el 27 

de gener, amb un total de 1.453 quilos 

recollits. Aquesta quantitat correspon 

exactament a 786 peces de sabó, 1.233 

ampolles de gel i 459 de xampú. Tot el 

material ha quedat emmagatzemat en 

102 caixes. A la campanya hi van par-

ticipar 12 voluntaris dels dos instituts 

de Castellar. Els centres escolars que 

van participar a la campanya van ser el 

CEIP Bonavista, CEIP Mestre Pla, CEIP 

Joan Blanquer, CEIP Sant Esteve, CE La 

Immaculada, Escola El Casal i els IES 

Castellar i Puig de la Creu.

àrea social àrea social



Tercera edició de Pluràlia

A finals de març començaran les terceres 

jornades de Pluràlia, el Pla Integral d’Atenció 

a les Persones de Castellar. El dia 29 tindrà 

lloc la xerrada inaugural de les jornades amb 

el catedràtic de Ciències Polítiques de la UAB, 

Joan Subirats. L’endemà es farà un debat ciu-

tadà i d’entitats i el 31 una jornada tècnica. 

A l’obertura d’aquest jornada, hi participarà 

el Síndic de Greuges de Catalunya, Rafael 

Ribó. La sessió acabarà amb la presentació 

d’experiències d’intervenció municipal en 

temes de convivència i ciutadania per part 

dels Ajuntaments de Sabadell, Ripollet i Sant 

Cugat del Vallès. El 3 d’abril, les jornades 

acabaran amb una xerrada de Judit Rifà.

Finalitzen les jornades de cuidadors i 
cuidadores de la gent gran

Durant aquest mes, han tingut lloc les jornades de cuidadors 

i cuidadores de la gent gran. Via solidària-Càritas, amb el 

suport de la Taula de Migració, l’Obra Social Benèfica (OSB) 

i l’ABS Castellar del Vallès, va organitzar aquestes jornades, 

que van tenir lloc durant els quatre dijous de febrer a l’am-

bulatori. Els temes que s’han tractat han estat Quan l’avi 

perd la memòria: demència. Suport al cuidador, Higiene de 

l’avi i de la seva llar, Medicació i cures de la gent gran i 

Alimentació de la gent gran. El temari l’han impartit, Meritxell 

Fabà, psicopedagoga de l’OSB; Núria Genescà, infermera i 

auxiliar clínica de l’OSB; Antonio Moya, metge de l’OSB i de 

l’ABS Castellar i Montserrat Muñoz.

àrea social àrea social



cv
 1

61

�6

Nou plans d’ocupació
per al manteniment 
d’espais públics

Nou persones –sis dones i tres homes- van començar a treballar 

a principis de gener a la Regidoria de Via Pública fent tasques de 

manteniment d’espais públics. Aquests empleats provenen del 

darrer Pla d’ocupació sol·licitat al Departament de Treball de la 

Generalitat, que subvenciona al 100% la contractació d’aquestes 

persones, en la seva majoria aturades de llarga durada, mentre 

que l’Ajuntament de Castellar es fa càrrec de les eines, el ves-

tuari, els equips de protecció individual, despeses de formació 

i les despeses corresponents als equips d’organització. Els nou 

treballadors tindran un contracte de sis mesos.

El regidor de l’Àrea Econòmica, Jordi Permanyer, ha explicat 

que amb la contractació d’aquestes nou persones es compleix 

un doble objectiu: “Donem sortida a col·lectius amb dificultats 

d’inserció i reforcem la prioritat d’actuació a la via pública 

a places i jardins”.  Cadascun dels treballadors té assignada 

una zona concreta, que pot ser un parc infantil, una plaça 

pública o una zona verda del nucli urbà de la vila. 

A més de mantenir en condicions l’espai que se li ha 

assignat, el treballador haurà de fer una feina d’informació i 

conscienciació dels usuaris de l’espai donant a conèixer les 

ubicacions de papereres, bancs i jocs infantils a més de sub-

ministrar, en cas que sigui necessari, les bosses per a recollir 

els excrements dels gossos.

De les set hores de què consta la seva jornada laboral 

–de 8 del matí a les 3 de la tarda-, dues es dedicaran a 

formació. Primer rebran una formació bàsica sobre coneixe-

ment i ús de les eines bàsiques per  fer treballs de neteja i 

manteniment de jardineria. Després, adquiriran coneixements 

sobre el mobiliari urbà per poder efectuar operacions de 

reparació senzilles. Finalment, s’impartiran classes sobre 

plantes, arbustos i arbres més habituals i s’informarà sobre 

les ordenances municipals.

territori territori
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Els espais fluvials, tema 
del 31è Fòrum Ambiental

Castellar del Vallès va celebrar el 2 de febrer el 31è Fòrum Ambien-

tal, amb el Pla director del riu Ripoll com a primer punt de l’ordre 

del dia. Amb relació a la millora de la qualitat de l’aigua i l’entorn 

natural del riu i els seus afluents, Laia Planas, tècnica de l’Oficina 

21, va explicar, entre d’altres temes, que “el projecte de reordenació 

de la zona d’horta pública del Boà s’acabarà de fer entre aquest 

mes i el que ve. La idea és reordenar la zona perquè la puguin 

cultivar el màxim nombre d’hortolans possible”. 

També es va tractar el desenvolupament de la integració 

paisatgística del Ripoll, on destaca el projecte FIL: el riu com a fil 

de la vida, un projecte europeu que finalitzarà el proper estiu, i 

sobre el qual encara manquen algunes actuacions, com l’execució 

d’un projecte de senyalització del camí del riu, que es preveu en 

el Pla director del riu Ripoll. 

L’Ajuntament també està treballant en el camí del riu. En 

concret en la col·locació de la passera per a vianants al camí antic 

de Sant Feliu. Actualment s’està negociant amb l’ACA (Agència 

Catalana de l’Aigua) quin tipus de passera es podrà fer. A més, 

es vol condicionar el pas de vianants als guals del camí del riu, 

a Can Barba, el Boà i el Molí d’en Busquets, i restaurar el pontet 

del camí antic de Sant Feliu. Quant a la millora dels altres cursos 

fluvials, es va explicar que s’està acabant la creació d’un camí 

paral·lel al torrent de Colobrers. 

L’Oficina 21 està estudiant altres projectes, entre ells l’arran-

jament d’un tram de camí que connecti el Brunet amb el Parc de 

Canyelles i l’estudi del risc d’erosió del talús Ca n’Oliver. També es 

començarà a treballar en la redacció del Pla director de la conca 

alta del riu Ripoll i en la restauració de la sèquia, sense deixar de 

banda els treballs que s’estan fent sobre els desperfectes que va 

causar la riada del passat octubre.

territori territori
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Pasqual Navarro,
al ral·li Lisboa-Dakar

El mecànic castellarenc Pasqual Navarro va anar 
per sisè any consecutiu  al ral·li París-Dakar formant 
part del grup d’assistència de l’equip oficial Nissan 
amb sis cotxes de Nissan Europe i un cotxe Nissan 
Espanya. Es va arribar a Dakar amb tres cotxes. 

1 2 3 4

Guillem Cuadrat guanya un 
concurs de fotografia

El castellarenc Guillem Cuadrat ha resultat gua-
nyador del 1r Concurs Fotogràfic de Mitsubishi 
Motors i Nikon per afeccionats. El certamen 
va tenir com escenari el Ral·li RACC Catalunya 
Costa Daurada.

Clara Segura i Bruno Oro
representen No et moguis

L’obra No et moguis, que va encetar la tem-
porada estable de teatre i música de Castellar, 
es va representar el passat 28 de gener a 
l’Ateneu. Les entrades es van esgotar uns 
dies abans.

Campionat de Barcelona de 
Xous de patinatge artístic 

Mil persones van assistir al Pavelló Puigverd al 
Campionat Provincial de Barcelona de Xous de 
patinatge artístic. En la modalitat de petits, el grup 
Tothem, amb tres nenes del Club de Patinatge 
Artístic de Castellar, va aconseguir el tercer lloc.
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Femuria obre el nou cicle 
de La Mandràgora

El grup local de rock de Castellar Femuria va 
encetar la temporada d’hivern i de primavera 
de La Mandràgora el 3 de febrer. El grup el 
formen tres joves amateurs  de 16 i 17 anys 
de la vila.

Aina Clotet enceta el cicle 
de cinema a l’Ateneu 

Aina Clotet, una de les protagonistes de la pel·lícula 
Joves, va inaugurar el nou cicle de cinema a l’Ate-
neu. El cicle el va continuar el 10 de febrer Planta 
4a i el 10 de març es podrà veure Las mujeres de 
verdad tienen curvas, de Patricia Cardoso.

Comença la temporada
de teatre infantil i juvenil

Aquest gener, el grup local de Xarxa va encetar 
la temporada de teatre infantil i juvenil a la Sala 
de Petit Format de l’Ateneu. El grup de titelles 
Sebastià Vergès va escenificar Els tres porquets 
en dues sessions, a les 12 i a les 18 h.

Cinema per descobrir
la Gran Bretanya

La pel·lícula Trainspotting va obrir el passat 
dia 10 al Bar California el cicle Fills de la Gran 
Bretanya: visions alternatives de la societat 
britànica. Abans de la sessió es va fer una 
petita introducció en anglès de la pel·lícula.
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setmana del pallasso

diferents espais
diferents horaris

de l’11 al 19 de març

Tot a punt per a la 
Setmana del Pallasso

Des de l’11 fins al 19 de març, Cas-

tellar viurà la quarta edició de la 

Setmana del Pallasso, que organit-

za La Xarxa de Castellar. Entre les 

novetats d’enguany destaquen el 

Caliclown, espectacles destinats als 

adults que es faran a partir de les 

22 hores al Calissó Art i el Pallas-

sos Off, una matinal oberta a tots 

aquells que vulguin mostrar el seu 

espectacle al públic. Pallassos Off 

tindrà lloc el matí del 12 de març a 

la plaça de Catalunya. A més, tor-

narà la Fira de l’Infant, el dia 19, la 

concentració de pallassos, prevista 

per al dia 12, i es farà entrega del 

Sabatot Alegre a Manel Vallès, que 

ha dedicat 60 anys de la seva vida 

al món dels pallassos. No faltaran 

la festa d’inauguració, que estarà 

protagonitzada per la companyia La 

Banda, els espectacles diaris, les 

tertúlies, les exposicions i un curset 

per a nens d’introducció al mim i al 

pallasso. Entre els artistes que vin-

dran a Castellar hi ha Marcel Gros, 

Titu Cleques, Companyia Sapastre, 

Pez en Raya, Companyia La Bleda i 

Germans Brothers.
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segona fira de la mascota

de 10 a 14 h i de 17 a 21 h
a l’espai tolrà

del 25 al 26 de març

festa de sant josep

de 10 a 14 h i de 17 a 20 h
a l’espai tolrà

19 de març

dia de la dona

diferents espais
diferents horaris

del 8 al 10 de març

Activitats entorn el
Dia de la Dona 

Per tal de celebrar el Dia Internacional 

de la Dona Treballadora, enguany es 

preparen un seguit d’actes que co-

mençaran el mateix dimecres, 8 de 

març, amb un especial del magazín La 

drecera en directe de Ràdio Castellar, 

i acabaran el dia 10 amb la projecció 

de la pel·lícula Las mujeres de verdad 

tienen curvas, de Patricia Cardoso. El 

dia 9,  es farà un concert de Flor de 

Fango, interpretat per Sílvia Kigel. A 

més, l’Escola d’Adults i el Casal de 

Joves acullen dues exposicions.

VIU CASTELLAR

Segona Fira de la
Mascota

Els dies 25 i 26 de març, l’Espai Tolrà 

acollirà la segona edició de la Fira de 

la Mascota. S’hi podran trobar diverses 

activitats relacionades amb aquest 

món, i d’altres iniciatives específiques 

per a gossos, gats i cavalls. Una tren-

tena d’establiments exposaran els seus 

productes i mascotes. A més, hi haurà 

exhibicions d’ensinistrament de dife-

rents profesionals, així com exhibicions 

de doma, desfilades, passejades a ca-

vall per a infants i una atracció infantil 

de trineus arrossegats per gossos.

Castellar celebrarà la 
festa de Sant Josep

Castellar celebrarà la seva festa local 

el diumenge 19 de març. Entre les ac-

tivitats programades, es farà la tradi-

cional fira d’aliments artesans amb 55 

parades del sector alimentari que inclou 

formatges i embotits, xocolata, mel i pa 

artesà entre d’altres productes. A les 11 

del matí es repartirà coca i vi bo, i a 

la tarda, la tradicional crema de Sant 

Josep. Durant tot el dia, l’Associació de 

Comerciants de Castellar organitza la 

5à Fira Fora Estocs. A la tarda, l’ASAC 

farà una Audició de Sardanes.
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Aprenent a circular

L’1 de febrer va finalitzar el curs d’edu-

cació viària que des del 16 de gener la 

Policia Local va impartir als alumnes de 

5è de primària de tots els centres docents 

de Castellar. Després de fer sis hores de 

classes teòriques, tots els nens van passar 

pel circuit de bicicletes que s’havia muntat 

a l’Espai Tolrà, on van fer una hora de 

pràctiques cadascun. La principal novetat 

del curs va ser que el circuit de bicicletes, 

que altres anys havia cedit a l’Ajuntament 

de Castellar el Servei Català del Trànsit, ha 

passat a ser de propietat municipal. 

El circuit reprodueix un poble, on hi 

són presents els elements de circulació de 

qualsevol municipi real, com ara els carrers, 

els semàfors, els passos de vianants, etc. 

Els alumnes van posat en pràctica els seus 

coneixements viaris després de passar unes 

proves d’habilitat que es van fer al costat 

mateix del circuit. Enguany, els nens van 

rebre en finalitzar el curs un casc de regal 

i un “permís de conduir per a infants”, que 

porta el segell de la prefectura de policia 

de Castellar que inclou totes les dades dels 

nens i les seves fotos. 

Des de fa 15 anys, La Policia Local porta 

a terme aquest curs, amb la finalitat que 

els infants de 5è de primària aprenguin 

quin és el comportament adequat com a 

vianants, com a ocupants d’un vehicle i 

com a conductors.

àrea social
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Endevinalles a Ràdio Castellar

Des del mes d’octubre el Servei de Català fa 

un espai de dinamització lingüística dintre 

del magazín La Drecera de Ràdio Castellar. Es 

tracta d’un programa concurs d’endevinalles 

que es fa cada dimarts de les 13.05 h a les 

13.20 h aproximadament.

Durant el programa es van dient diferents 

endevinalles i enigmes que els oients que  

truquen han de d’encertar. Cada dimarts de 

final de mes es fa un sorteig entre els encer-

tants de tot el mes i el guanyador s’emporta 

un llibre o un diccionari.

Fins ara hem vist endevinalles com “Camp 

blanc, llavor negra. Dos que s’ho miren i un 

que sembra”. En aquest cas la solució és el 

verb escriure (el camp blanc és el full, la llavor 

negra són les lletres, dos que s’ho miren són 

els ulls i un que sembra és la mà.

exempció i bonificació de la taxa
d’escombraries 2006

requisits per sol·licitar-les: 
- persones majors de 65 anys o jubilats
- ser propietari de l’habitatge o titular 
del contracte de lloguer

termini: fins al 31 de març de 2006 

lloc i horari:
servei d’atenció al ciutadà
(passeig de tolrà, 1)
de dilluns a dijous de 9 a 18 h
i divendres de 9 a 15 h

més informació i sol·licituds:
al sac i a www.castellarvalles.org

subvenció per a famílies amb infants de
0-3 anys escolaritzats en llars d’infant

termini per sol·licitar-lo: 
a partir de l’1 de març
fins a l’11 de desembre

lloc i horari:
servei d’atenció al ciutadà
(passeig de tolrà, 1)
de dilluns a dijous, de 9 a 18 h
i divendres de 9 a 15 h

més informació i sol·licituds:
al sac, a totes les llars d’infants del 
municipi i a www.castellarvalles.org

bases de participació a firart 2006

hi poden participar totes les persones de 
més de 18 anys residents a castellar, pre-
sentant una instància sol·licitant espai 
per exposar, currículum i fotografies de 
l’obra a exposar. 

termini per sol·licitar-ho:
fins a l’1 d’abril

lloc: regidoria de cultura (església, s/n)

més informació:
regidoria de cultura i lleure
tel. 93 714 44 35
i a www.castellarvalles.org
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PROPOSTES

JOVES

casal de joves 

Entre el 20 i el 24 de març es poden fer les inscripcions 
per participar al curs monogràfic de cajón. El curs, on 
es podrà construir aquest instrument musical, es farà 
entre setmana entre les 20 i les 22 h els dies 28 i 30 de 
març: 4, 6, 18, 20 i 27 d’abril i 2 i 4 de maig i els caps de 
setmana de 10 a 14 h els dies 1, 8, 22 i 29 d’abril  i 6 de 
maig -també de 16 a 20 h. El curs costa 20 euros.

curs monogràfic atenció precoç 

Si ets monitor, educador de llar d’infants, director de 
lleure amb formació i experiència i vols ampliar els teus 
coneixements en àmbits més especialitzats, no pots 
deixar escapar l’oportunitat.
El curs serà intensiu i es farà els dies 22, 23, 29 i 30 
d’abril de 9 a 14 h.
Si t’interessa, adreçat a El Punt, plaça Major, s/n
Tel. 93 714 34 27.
A/e: elpunt@castellarvalles.org.

escolta
Els Root Diamoons van néixer al barri del 
Guinardó de Barcelona fa cinc anys amb 
el nom de Short Skankers. Practiquen els 
sons jamaicans i acaben d’enregistrar la 
seva primera maqueta, amb quatre temes. 
El castellarenc Aniol Marín al baix elèctric 
forma part d’aquest grup, integrat per nou 
persones més. La formació té una completa 

llegeix
El volum és un acurat treball històric de 
localització i descripció d’un patrimoni 
etnològic en perill de desaparició si no es 
prenen mesures urgents de conservació. 
Publicat pel Consorci per a la Protecció 
Turística de les Valls del Montcau, aquest 
llibre recull un ampli inventari, recolzat en 
fotografies i gràfics, d’aquestes construc-

Títol_Tines a les Valls del Montcau

Editorial_Farell, 2005

Autors_Llorenç Ferrer Alòs

i Jaume Plans i Maestra

navega
El castellarenc Carles Sanosa escriu des de 
maig de 2004 el weblog  “El cafè antic”. 
Aquest espai personal d’escriptura a Internet 
inclou poesia surrealista, contes, escrits de 
contingut més social, comentaris de llibres i 
fotografies. La pàgina es renova cada dia. A 
més, és interactiva i permet que qui la consulti 
pugui dir-hi la seva a través de comentaris.

Títol_La flauta màgica

Conductor_Àlex Vilaseca 

Horari_Dijous de 22 a 24 h

Reemissió_Diumenge de 10 a 12 h

Nom_http://cafe-litus.blogspot.com

El cafè antic

Títol_Locked in the Chapel of love Autor_Root Diamoons

Contacte_rdinfo@rootdiamoons.com

sintonitza el 90.1 fm
Aquesta ha estat una de les principals 
novetats de la temporada en curs de 
la ràdio. Àlex Vilaseca és l’encarregat 
de desfer el greuge que la ràdio tenia 
amb la música clàssica i, per això, cada 
dijous us ofereix una gran selecció de 
peces i d’obres d’aquest gènere amb 
enregistraments de qualitat.
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AGENDA

març
11
dissabte
xerrada

18 h

Psicologia transpersonal

A càrrec de Teresa Vàzquez

El Nou Espai - Passeig, 61

11
dissabte
setmana pallasso

20 i 22 h

Pallasso Marcel

A càrrec de Marcel Gros

Sala de Petit Format

12
diumenge
ball

18 h

A càrrec de Joan Serra

Lloc:

Sala Blava de l’espai Tolrà

12
diumenge
concert de piano

21 h

A càrrec de Sebastià Soley

Lloc: Calissó Art

14
dimarts
xerrada

19.30 h

El domini.cat

A càrrec de Manel Sanromà

Lloc: Ca l’Alberola

14
dimarts
xerrada

15 h

Educació per al consum

A càrrec de Laia Gil

CEIP Mestre Pla

18
dissabte
concert

12.30 h

A càrrec Coral Sant Esteve

Lloc: Sala dels Finestrals de 

la Biblioteca

19
diumenge
festa sant josep

Tot el dia

Vegeu programes a part

Espai Firal

26
diumenge
3a. exposició 
canina

Vegeu programes a part

Lloc: Espai Firal Tolrà

18
dissabte
l’hora del conte 
infantil

11 h

Lloc: Secció Infantil de la

Biblioteca

18
dissabte
temporada estable 
teatre

22 h

Hot burrito

Lloc: Sala de Petit Format

21
dimarts
ball per a la gent 
gran
16.30 h

A càrrec de Gemma i Xavi

Lloc:

Sala Blava de l’Espai Tolrà

25
dissabte
xerrada

18 h

Creixement personal

A càrrec: Miguel Rodríguez

El Nou Espai, Passeig 61

19
diumenge
ball

18 h

A càrrec de Styleshes

Lloc:

Sala Blava de l’espai Tolrà

25
dissabte
temporada estable 
música

22 h

Els nostres Estàndards

Lloc: Sala de Petit Format

31
divendres
cali so
(jazz & blues)
22.30 h

Actuació de:

Woiski Jazz Quartet

Lloc: Calissó Art

29
dimecres
jornades pluràlia

19.30 h

Convivència i Ciutadania

A càrrec de Joan Subirats

Lloc: Sala de Petit Format

30
dijous
actes aniversari 
w. a. mozart
20 h

Projecció de l’òpera

Les noces de Figaro

Lloc: Biblioteca
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